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Działając na podstawie art. 13 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach (Dz. U.  

z 2018 r. poz. 870) w związku z petycją z dnia 5 listopada 2021 r. w sprawie zmiany ustawy 

o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych (dalej: 

ustawa o rehabilitacji) poprzez dodanie przepisu w brzmieniu: Art. 10a. Osoba 

niepełnosprawna ma prawo wnieść pisma do organu władzy publicznej poprzez 

elektroniczną skrzynkę podawczą tego organu, nawet jeśli przepisy o postępowaniu nie 

przewidują wnoszenia pism w takiej formie. Pismo opatruje się kwalifikowanym podpisem 

elektronicznym, podpisem zaufanym albo podpisem osobistym. Na żądanie organu osoba 

niepełnosprawna okazuje oryginał albo kopię orzeczenia o niepełnosprawności albo  

o stopniu niepełnosprawności, Biuro Pełnomocnika Rządu do Spraw Osób 

Niepełnosprawnych, uprzejmie wyjaśnia, co następuje. 

Kwestia wnoszenia podań (pism) za pomocą środków komunikacji elektronicznej 

została uregulowana w ustawie z dnia 14 czerwca 1960 r. – Kodeks postępowania 

administracyjnego (Dz. U. z 2021 r. poz. 735, 1491, 2052).  

Zgodnie z przepisem art. 63 § 1 § k.p.a. podania (żądania, wyjaśnienia, odwołania, 

zażalenia) mogą być wnoszone m.in. za pomocą środków komunikacji elektronicznej przez 

elektroniczną skrzynkę podawczą organu administracji publicznej (…). W myśl art. 63 § 3a 

k.p.a., dla skuteczności podania wniesionego w formie dokumentu elektronicznego 

wymagane jest opatrzenie go kwalifikowanym podpisem elektronicznym, podpisem 

zaufanym lub podpisem osobistym.  



 

  

Zatem już obecnie wniesienie podania (pisma) w formie elektronicznej jest 

dopuszczalne na zasadach ogólnych określonych w Kodeksie postępowania 

administracyjnego, co dotyczy również pism wnoszonych w związku z realizacją uprawnień 

wynikających z ustawy o rehabilitacji. Ustawa o rehabilitacji nie zawiera bowiem zastrzeżeń  

dotyczących wnoszenia pism w postaci wyłącznie papierowej. Ponadto, zgodnie z art. 66 

ust. 1 ustawy o rehabilitacji, w sprawach nieunormowanych przepisami ustawy stosuje się 

m.in., przepisy Kodeksu postępowania admistracyjnego. 

Mając powyższe na względzie Biuro Pelnomocnika Rządu do Spraw Osób 

Niepełnosprawnych uprzejmie dziękuje za podjętą inicjatywę, jednak z uwagi na 

przedstawione powyżej wyjaśnienia, postulowasna w petycji zmiana, nie znajduje 

uzasadnienia. Nie są planowane zmiany legislacyjne ustawy o rehabilitacji  

w proponowanym przez Pana zakresie. 

 

 

Pouczenie 

Zgodnie z art. 13 ust. 2 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach (Dz. U.  

z 2018 r. poz. 870)  sposób załatwienia petycji nie może być przedmiotem skargi. 

 

 

 

           Z poważaniem, 
                                                                                               Marta Marciniak 

                                                                                              Zastępca Dyrektora 

  Biura Pełnomocnika Rządu 

      do Spraw Osób Niepełnosprawnych 

   /-podpisano cyfrowo/ 
 

 

 

 
 


